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Topsportstatuut in het hoger onderwijs  -  Ongelijke voorwaarden bij toekenning 

Vandaag bestaat er een verschil in topsportstatuten op basis van geslacht in ons hoger 
onderwijs. Dat kwam aan het licht na de getuigenis van een hockeyspeelster die aan 
strengere voorwaarden moet voldoen dan een hockeyspeler op hetzelfde niveau. 
Bovendien blijkt dat er ook onderlinge verschillen bestaan tussen de instellingen van het 
hoger onderwijs. Dat is niet alleen oneerlijk, het werkt ook concurrentie in de hand. In de 
commissie Cultuur, Jeugd, Sport en Media stelden verschillende collega’s vragen 
hieromtrent aan de minister, bevoegd voor Sport.

De minister legde uit dat er verschillende topsporters bestaan. Er zijn topsporters die aan 
de criteria van het Vlaams topsportbeleid voldoen. Zij behoren tot de toplaag. Wie 
hiertoe behoort krijgt in alle instellingen standaard het topsportstatuut. Studenten 
krijgen dan bijpassende faciliteiten en het zijn de universiteiten en hogescholen die voor 
de organisatie instaan. Om dat te kunnen realiseren sluit Sport Vlaanderen convenanten 
af met de instelling per individuele student/topsporter. Dit convenant houdt dan een 
forfaitair werkingskrediet in voor de instelling waarmee ze de combinatie van sport en 
studie voor de individuele student kan faciliteren. Het gaat echter om een zeer specifiek 
statuut. In het academiejaar 2017-2018 werd voor 45 topsporters een convenant 
afgesloten. 

Maar niet enkel deze groep doet aan topsport. Meer studenten worden geconfronteerd 
met drempels om hoger onderwijs en sport op hoog niveau te combineren. Daar is de 
hockeyspeelster een voorbeeld van. Zij hangen af van de instelling zelf, want daar ligt de 
autonomie om eigen ‘topsportstatuten’ te organiseren. Zij bepalen ook zelf hoe ze dat 
dan doen en op basis van welke criteria. Het overlegplatform ‘topsport en studie’, in de 
schoot van Sport Vlaanderen, organiseerde een bevraging bij de hogescholen en 
universiteiten naar de werking en het aanbod ten aanzien van deze doelgroep. Eind mei 
zou een nieuw overlegplatform georganiseerd worden, onder meer om de resultaten te 
bekijken. 

1. Kan de minister de resultaten van de bevraging die vloeide uit het overlegplatform 
‘sport en studie’ toelichten? Wat zijn de meest opvallende elementen?

2. Welk gevolg zal men geven aan de resultaten?

Deze vraag werd gesteld aan de ministers Hilde Crevits (485) en Philippe Muyters (632).



HILDE CREVITS 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS

ANTWOORD
op vraag nr. 485 van 22 juni 2018
van TINE SOENS

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Philippe Muyters, Vlaams 
minister van Werk, Economie, Innovatie en Sport.


